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Készült: Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. november 25-

ei munkaterv szerinti nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen vannak: Lazók Zoltán polgármester, Németh Gábor alpolgármester, Rajnai Gábor 

alpolgármester/települési képviselő, Gyuga Mihály József, Hermann Istvánné, 

Dr. Mátics István, Orbán Ferenc, Papp Péter, Sólyom Jöran, Szabó Mihály, 

Székely Antal, Torma Lajos települési képviselők, dr. Zágonyi Éva jegyző 

 

Távol van: Vargáné Vojnár Katalin települési képviselő 

 

Meghívottak: Kormosné dr. Kovács Katalin aljegyző, külső bizottsági tagok, a hivatal 

munkatársai, további meghívottak és megjelentek a mellékelt jelenléti ív 

szerint 

 

Lazók Zoltán polgármester köszöntötte képviselő társait, az ülésre meghívottakat, az érdeklődőket, a 

televízió és az internet nézőit. Az ülést 16 órakor megnyitotta. Megállapította, hogy a Képviselő-

testület határozatképes, mert a 12 fő települési képviselőből 11 fő jelen volt.  

Jelezte, hogy megkezdik munkaülésüket. A megküldött meghívóban 23 napirendi pont szerepel. 

Tájékoztatta a Képviselő-testületet arról, hogy az Országgyűlés által tárgyalandó Magyarország 2015. 

évi központi költségvetésének megalapozásáról szóló T/2141. számú törvényjavaslat a szociális 

temetkezésre vonatkozó szabályok hatálybalépésének napját 2016. január 1-re módosította, ezért a 

meghívóban 2. napirendként szereplő, a temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 

önkormányzati rendelet módosítására irányuló előterjesztést előterjesztőként visszavonja.  

A Képviselő-testület mai ülésére 23 napirendi pont helyett tehát 22 napirendre tett javaslatot azzal, 

hogy a napirendi pontok sorszámozása értelemszerűen módosul. 

Tájékoztatta a Képviselő-testületet továbbá arról, hogy a Jó tanuló, jó sportoló cím adományozásáról 

szóló, az új sorszámozás szerinti 22. napirendi pontot Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

törvény értelmében kötelező zárt ülésen tárgyalni, ezért a zárt ülésről való tárgyalás külön szavazást 

nem igényel. 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a napirendi pontokról. 

 

A Képviselő-testület az ülés napirendi pontjainak tárgyalását nyílt szavazással, 11 fő települési 

képviselő részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

174/2014. (XI.25.) Kt. határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete november 25-ei munkaterv szerinti ülésén az 

alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

1. Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 9/2013. (VI. 20.) önkormányzati rendeletének módosítása   
2. A helyi adókról szóló 18/2013.(XI. 30.) önkormányzati rendelet módosítása 

3. Az új közúti forgalmi rend kialakításáról szóló 10/2009. (IV. 9.) önkormányzati rendelet 

módosítása 

4. A közterületek elnevezéséről és a házszám-megállapítás szabályairól szóló önkormányzati 

rendelet megalkotása 



 

2 

 

5. A 20/2006. (X.11.) önkormányzati rendelettel elfogadott helyi építési szabályzat és szabályozási 

terv módosításával összefüggően a partnerségi egyeztetés rendjének meghatározása 

6. Az Oroszlányi Szolgáltató Zrt. közgyűlésének összehívása, alapszabályának módosítása, 

személyi döntések 

7. Az Oroszlányi Környezetgazdálkodási Nonprofit Zrt. működésével kapcsolatos döntések 

meghozatala 

8. Támogatási szerződések módosítása a működőképesség biztosítása érdekében 

9. Döntés a bérlakás-üzemeltetés és közvilágítás aktív elemeinek üzemeltetése tárgyú 

közbeszerzési eljárásokról 

10. Együttműködési Megállapodás jóváhagyása a Belügyminisztérium „Fenntartható 

településfejlesztés a kis- és középvárosokban (fővárosi kerületekben) – Integrált 

Településfejlesztési Stratégiák kidolgozása” című projektjében való részvétel céljából 

11. Az ebrendészeti tevékenység ellátásával és a gyepmesteri telep üzemeltetésével kapcsolatos 

döntés meghozatala 

12. Szociális célú tűzifa biztosítása 

13. Állami ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba vétele 

14. 24 órás központi ügyelet kialakítására vonatkozó szolgáltatási szerződés módosítása (Kömlőd 

község költségviselésben való részvételről hozott Kt. határozata alapján)  

15. Nemzetiségi önkormányzatokkal megkötendő együttműködési megállapodás felülvizsgálata 

16. Tájékoztató Oroszlány város helyi autóbusz közlekedésének 2014. évi várható eredményéről, 

javaslat a 2015. január 1-jétől érvényes menetrendre és a tarifák mértékére 

17. Tájékoztató Oroszlány város 2013. évi környezeti állapotáról 

18. Tájékoztató az Oroszlányi Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság elmúlt egy évben végzett 

munkájáról 

19. Tájékoztató az Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület 2014. évi munkájáról 

20. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

21. Kérdés, interpelláció 

Zárt ülés: 

22. „Jó tanuló – jó sportoló” cím adományozása 

 

Felelős: Lazók Zoltán polgármester 

 

 

1. NAPIRENDI PONT: Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Szervezeti 

és Működési Szabályzatáról szóló 9/2013. (VI. 20.) önkormányzati 

rendeletének módosítása 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

 Előkészítő:  Kormosné dr. Kovács Katalin aljegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester ismertette, hogy az önkormányzati törvény értelmében a Képviselő-

testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló rendeletet a Képviselő testületnek az alakuló, 

vagy az azt követő munkaterv szerinti ülésén felül kell vizsgálnia. Az SZMSZ felülvizsgálata 

megtörtént, a rendelet-tervezetet az előterjesztés 2. számú melléklete szerint terjesztette elő.  

Tájékoztatta a Képviselő-testületet, hogy az OKÖ Zrt. vezető tisztségviselőinek változása miatt e 

napirend kapcsán a bizottságok személyi összetételének módosítására is javaslatot tett.  

 

16 óra 4 perckor Vargáné Vojnár Katalin települési képviselő megérkezett a Képviselő-testület 

ülésére, a jelenlévő települési képviselők száma: 12 fő. 

 

Lazók Zoltán polgármester javasolta, hogy a Képviselő-testület a 168/2014. (X. 21.) Kt. számú 

határozatának első pontját módosítsa, és az Egészségügyi és Szociális Bizottság külső bizottsági 

tagjának Dr. Holecz Csilla helyett 2014. december 1. napjától Illeg Pált, illetve a Városfejlesztési és 

Környezetvédelmi Bizottság külső bizottsági tagjának Veilandics Béla helyett 2014. december 1. 

napjától Süli Ildikót válassza meg a helyben kiosztott határozati javaslatnak megfelelően. 

Tájékoztatta a képviselőket arról, hogy a külső bizottsági tagok eskütételére a testületi ülést követő 

későbbi időpontban kerül sor. 
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Papp Péter képviselő jelezte, hogy szóban 2014. december 1. hangzott el, a helyben kiosztott 

határozati javaslatban pedig 2015. január 1-je szerepel. Kérdése: Melyik időpontról fognak szavazni? 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy a 2014. december 1-jei időpontról fognak szavazni. Kérte, 

hogy mindenki javítsa ki ezt a helyben kiosztott határozati javaslatban. Hozzátette, hogy nyilván az 

okozta a félreértést, hogy az OKÖ Zrt., illetve az OSZ Zrt. személyi döntései 2015. január 1-re 

vonatkoznak. Javasolta, hogy a bizottsági tagságok már december 1-jétől érvényesüljenek. 

 

Papp Péter képviselő elmondta, hogy a városnak négy nagy területe van, ahogy a bizottságokat is 

elosztották. Véleménye szerint az oktatás, kultúra és sport az elkészült SZMSZ-módosítással kissé 

hátrébb szorult, ugyanis itt nem neveznek ki tanácsnokot. Az előző 8 évben pont ez volt az a terület, 

ahova a legtöbb energiát és pénzt fektette a város. A 2015. évi költségvetési rendelet tervezetében is a 

legnagyobb kiadási sor ehhez a területhez, a sporthoz kapcsolódik, nevesítve a sportcsarnokhoz. Tehát 

az elmúlt 8 év folytatódik ebben a költségvetési ciklusban is, és szerencsére kiemelt helyen szerepel az 

oktatás, a sport és a kultúra. Ennek ellenére tanácsnokot nem neveztek ki. Ez több bizottsági 

egyeztetésen gondot okozott, ugyanis amíg 4 bizottsági elnök volt és 4 tanácsnok, addig természetes 

volt, hogy a tanácsnokok helyettesítik a bizottsági elnököket. Most ebben az esetben az oktatásnál ez 

nem jöhet létre. Meg van említve az SZMSZ-ben az elnökhelyettesi pozíció, amiről túl sokat nem 

tudnak, tehát hogy ezt ki választja, ki lesz egyáltalán. Jegyző asszonytól azt a tájékoztatást kapta, hogy 

ez a korelnök lesz. Mi van abban az esetben, ha a korelnök éppen megegyezik a bizottság elnökével? 

Nem tartotta jónak és elviekben sem értett egyet azzal, hogy az oktatás, sport és kultúra másodlagos 

szerepet játsszon és így legyen megjelenítve az SZMSZ-ben. Választ kért arra, hogy ez a terület miért 

nem ugyanolyan fontos, mint az összes többi. Gyakorlatiasan pedig megoldaná minden bizottsági 

elnök helyettesítésének kérdését is, hogyha ezt a 4. tanácsnoki posztot is megalakítanák. 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy az előzetes egyeztetéseken ez a tanácsnoki pozíció nem 

került betöltésre, tehát ezért nem lett a MOSB-nál tanácsnok nevesítve. Az SZMSZ-ben ez a szabály 

(a bizottsági elnök helyettesítése) most úgy került beillesztésre, ahogy azelőtt is működött, mikor még 

tanácsnokok nem is voltak. Korelnök mindig van. Ha véletlenül a bizottság elnöke a korelnök, de ő 

akadályoztatva van, akkor a bizottság tagjai között mindig lesz korelnök, mindig lesz olyan, aki össze 

tudja hívni a bizottságot. 

 

Papp Péter képviselő számára továbbra sem értett egyet azzal, hogy ez a terület miért nem érdemel 

meg egy tanácsnokot, ezek szerint a másik három terület kiemelt. Az oktatás, sport és kultúra területét 

miért nem látják el egy felügyeleti személlyel? Erre szeretne választ kapni. Megismételte, hogy az 

elmúlt 8 év költségvetésében ez az a terület, ahová a város a legtöbbet fektetett be. És a sportcsarnok 

megépítésével folytatódik ez a tendencia. 

 

Rajnai Gábor alpolgármester nem osztotta Papp Péter aggodalmát, egyáltalán nem sérül ebben a 

konstrukcióban az adott szakbizottság tevékenysége, munkája és az ezzel kapcsolatos minden 

megítélés. Az előzetes egyeztetések során ez az állapot alakult ki, és az elmúlt bizottsági ülésig nem is 

történt ilyen felvetés. Abban az időszakban, amikor nem is volt tanácsnok, akkor is működtek a 

bizottságok. 

 

Lazók Zoltán polgármester véleménye szerint ez a téma politikai egyeztetés témája.  

 

Székely Antal képviselő ígéretet tett arra, hogy bármikor, amikor politikai egyeztetésen ez szóba 

kerül, megtárgyalhatják ezt a témát. A MOSB elnökeként elmondta, hogy amint a bizottság 

működésében, irányításában, vagy akár a sporttal, kultúrával kapcsolatos munkában olyan jellegű 

akadály merül fel, hogy szükséges egy tanácsnok jelenléte és megválasztása, azt abban a pillanatban 

jelezni fogja. 

 

Orbán Ferenc képviselő kérdésként felvetette, hogy akkor a többi bizottságban, amelynek 

választottak tanácsnokot, ott már most szükséges az elnök munkájának segítése, megtámogatása? 

Egyedül a MOSB-nál nem szükséges, ott gördülékenyen megy minden, vagy minden gördülékenyen 

fog menni. Tehát a másik háromnál szükség van már előre a tanácsnokokra.  
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Székely Antal képviselő elmondta, hogy a MOSB ülésén is előkerült ez a felvetés. Nem hallott még  

olyan érvet, ami egyelőre szükségessé tenné a MOSB-nál tanácsnok megválasztását. A többi bizottság 

működéséről nem kíván és nem is tud nyilatkozni. Megismételte, hogy a politikai egyeztetésen elő 

lehet venni ezt a témát, érveket kell ütköztetni, és akkor lehet ebben konszenzusra jutni. 

 

Szabó Mihály képviselő véleménye szerint rövidebben is össze lehet foglalni ezeket a dolgokat: A 

tanácsnoki pozícióért pénz jár. Egyébként vélhetően egyik bizottságban sincs szükség tanácsnokra, 

hiszen korelnök mindenhol van. Gyakorlatilag itt arról van szó, hogy jut-e egy kicsivel több pénz a 

zsebekbe. Véleménye szerint ezt úgy lehetne a legflottabbul megoldani, hogy nem kell tanácsnok 

sehova, és akkor spórolnak is és politikai vita sem lesz belőle. Teljesen felesleges vita ez, hiszen 

amikor tanácsnokok nem voltak, akkor is működtek a bizottságok, ezután is működnének. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a 

rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

a rendelet-tervezetet elfogadta és megalkotta  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

18/2014. (XI.29.) önkormányzati rendeletét 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a 

helyben kiosztott határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

175/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

bizottságok személyi összetételének módosításáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 168/2014. (X.21.) Kt. számú határozatának 

1. pontját az alábbiak szerint módosítja: 

a) Az Egészségügyi és Szociális Bizottság külső bizottsági tagjának Dr. Holecz Csilla helyett 2014. 

december 1. napjától Illeg Pált választja meg. 

b) A Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság külső bizottsági tagjának Veilandics Béla 

helyett 2014. december 1. napjától Süli Ildikót választja meg. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: azonnal 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Zágonyi Éva jegyző 

 

 

2. NAPIRENDI PONT: A helyi adókról szóló 18/2013.(XI. 30.) önkormányzati rendelet 

módosítása 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Velmovszki Ferencné osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy 2015. évben a jelenlegi adók nem emelkednek. A 

helyi adórendelet felülvizsgálata során, mérlegelve a város lakosságának teherbíró képességét is, nem 

javasolta, hogy az önkormányzat további települési adót vezessen be. A hatályos rendelet mentességet 

biztosít a nem üzleti célra használt gépjárműtárolók és hétvégi pihenők építményadójára vonatkozóan. 

A rendelet-tervezetben a mentesség jövő évben történő biztosítására tett javaslatot. Az adózók 

adminisztratív terheinek csökkentése érdekében javaslatot tett továbbá arra, hogy a nem üzleti célra 

használt építményre a magánszemélyeket ne terhelje a bevallási kötelezettség. 
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Papp Péter képviselő elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság tárgyalta és vita nélkül, egyhangú 

szavazattal a Képviselő-testület számára elfogadásra javasolta a jövő évi adórendeletet. 

 

További kérdés, hozzászólás nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a rendelet-

tervezet elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

a rendelet-tervezetet elfogadta és megalkotta 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

19/2014. (XI.29.) önkormányzati rendeletét 

a helyi adókról 

 

 

3. NAPIRENDI PONT: Az új közúti forgalmi rend kialakításáról szóló 10/2009. (IV. 9.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

 

Előadó: Sólyom Jöran, a VFKB elnöke 

Előkészítő: Bartalus László osztályvezető 

 

KÉRDÉS, HOZZÁSZÓLÁS NEM VOLT. 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

a rendelet-tervezetet elfogadta és megalkotta 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

20/2014. (XI.29.) önkormányzati rendeletét 

az új közúti forgalmi rend kialakításáról szóló 

10/2009. (IV.9.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

 

4. NAPIRENDI PONT: A közterületek elnevezéséről és a házszám-megállapítás szabályairól 

szóló önkormányzati rendelet megalkotása 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Bartalus László osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester ismertette, hogy a közterületek elnevezésének és a házszám 

megállapításának szabályait törvényi felhatalmazás alapján rendeletben kell szabályozni. A rendelet 

megalkotásával a könnyebb tájékozódást, az egyes területek, építmények jobb beazonosíthatóságát 

segíthetik elő. 

 
Sólyom Jöran képviselő elmondta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság az 

előterjesztést megtárgyalta és azt egyhangú szavazással elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek. 

 

További kérdés, hozzászólás nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a 

rendelettervezet elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

a rendelet-tervezetet elfogadta és megalkotta 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

21/2014. (XI.29.) önkormányzati rendeletét 

a közterületek elnevezéséről és a házszám-megállapítás szabályairól 
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5. NAPIRENDI PONT: A 20/2006. (X.11.) önkormányzati rendelettel elfogadott helyi építési 

szabályzat és szabályozási terv módosításával összefüggően a 

partnerségi egyeztetés rendjének meghatározása 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Gerenday Zsuzsanna osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester ismertette, hogy a partnerségi egyeztetés szabályairól szóló rendelet-

tervezetben a településfejlesztési koncepció, az integrált településfejlesztési stratégia, illetve a 

településrendezési eszközök alkalmazásához került megfogalmazásra az érdekképviseleti, civil és 

gazdálkodó szervezetek véleményezési eljárásban történő részvételének rendje. 

 

Sólyom Jöran képviselő elmondta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság az 

előterjesztést megtárgyalta és azt egyhangú szavazással elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek. 

 

További kérdés, hozzászólás nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a rendelet-

tervezet elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

a rendelet-tervezetet elfogadta és megalkotta 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

22/2014. (XI.29.) önkormányzati rendeletét 

a partnerségi egyeztetés szabályairól 

 

6. NAPIRENDI PONT: Az Oroszlányi Szolgáltató Zrt. közgyűlésének összehívása, 

alapszabályának módosítása, személyi döntések 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Kormosné dr. Kovács Katalin aljegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy az előterjesztésben az Oroszlányi Szolgáltató Zrt. 

Igazgatóságának felállítására, új tisztségviselők megválasztására, az új polgári törvénykönyvből eredő 

jogszabályoknak az alapszabályon történő átvezetésére, valamint a társaság tulajdonában álló 

Létesítményeket Üzemeltető Közhasznú Nonprofit Kft. önkormányzat általi megvételére tett 

javaslatot. A megküldött előterjesztéshez képest a határozati javaslat a hiányzó adatokkal kiegészítésre 

került, amelyet a helyben kiosztott határozati javaslatnak megfelelően javasolt elfogadni. Ennek 

megfelelően javasolta, hogy a Közgyűlés összehívásának időpontja 2014. december 22. legyen. 

Javasolta továbbá, hogy a Képviselő-testület vezérigazgatóvá Kontschán Jenőt 2015. január 1-től 

kezdődően a 2016. üzleti évet lezáró közgyűlésig, de legkésőbb 2017. május 31. napjáig, az 

Igazgatóság tagjává ugyanezen időtartamra Szedlák Jánost, Kontschán Jenőt és Molnárné dr. 

Bosnyákovits Laurát, valamint a Felügyelő Bizottság tagjává ugyanezen időtartamra Koroknyainé 

Nagy Csillát, Sulyok Tibornét és Przygoczki Ferencet válassza meg. Tájékoztatta a Képviselő-

testületet, hogy a társaság vezető tisztségviselőinek javasolt személyek a jelölést elfogadták, és 

hozzájárultak a választásukkal kapcsolatos kérdések nyílt ülésen történő tárgyalásához. 

 

Szabó Mihály képviselő kérdése az volt, hogy mi indokolja az Felügyelő Bizottság létszámának a 

csökkentését. 
 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy egységesítenek. A Felügyelő Bizottság elég régóta 

működik, hosszabb ideig működött 3 taggal, mint 5 taggal, véleménye szerint 3 taggal is megfelelően 

el tudja látni a feladatát. 
 

Szabó Mihály következő kérdése az volt, hogy polgármester úr milyen változásokat vár attól, hogy az 

Igazgatóságot újra visszaállítják. 
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Lazók Zoltán polgármester véleménye szerint a társaság működése sokkal rugalmasabb lesz. Az 

előző polgármester korlátozta mind a társaság vezetőjének, mint az előző Igazgatóságnak a 

működését, mindent a polgármester döntött el. Ő nem kíván magának ilyen jogokat, ezért minden 

olyan szabályt az SZMSZ-ben is szabályozni kívánnak, amelyik újra megfelelő önállóságot biztosít a 

társaságnak. 
 

Gyuga Mihály képviselő elmondta, hogy az előterjesztés bevezetőjében több súlyos megállapítás is 

található, amelyekkel részben vagy egészben nem értett egyet. Például polgármester úr javasolja, hogy 

a 25 M Ft feletti szerződések jóváhagyása kerüljön ki a közgyűlési hatáskörök közül. Ez azt jelenti, 

hogy 25 M Ft felett akár 100 M Ft-os tételben is gyakorlatilag közgyűlési határozat nélkül dönthet a 

cég vezetése. A közgyűlésen keresztül - mivel a polgármester a cég közgyűlésének a tagja - lehetősége 

volna arra, hogy a Képviselő-testület elé behozza ezen döntések előkészítését. A javaslat alapján a 

Képviselő-testület felügyeleti joga sérülhet. Ráadásul ez a 25 M Ft-ot összességében meghaladó 

szerződések együttes tételeire is vonatkozik. Azt írja, hogy az adott beruházásra a közgyűlésnek nem 

lehetett rálátása. Ezt furcsállotta, és ez nem is életszerű. Ha ezt a jogosítványt kiveszik a közgyűlés 

tagjainak kezéből, akkor az önkormányzatnak sem lesz rálátása. Ugyan ez a helyzet a Felügyelő 

Bizottság kérdésében is. Ott 5-25 M Ft közötti összeget kíván feloldani a javaslat alapján az 

előterjesztő. A Felügyelő Bizottság teljes anyagi felelősséggel tartozik az adott döntésnek a 

helyességéért, tehát nem csak a tisztviselőt ellenőrzi, hanem a teljes projektet elvileg végig kell 

kísérnie. A tulajdonosi odafigyelést nem pótolhatja a Felügyelő Bizottság. Véleménye szerint igenis 

nagyon fontos lenne ez. Olyan konklúziót von le polgármester úr az előterjesztésben, hogy kvázi nem 

a cég vezetése döntött, hanem az Felügyelő Bizottság, ezzel nem értett egyet. 
 

Sólyom Jöran képviselő elmondta, hogy a gazdálkodó társaságoknak két vezető szerve van, az egyik 

az Igazgatóság, a másik a Felügyelő Bizottság. Felhívta a figyelmet arra, hogy mind a kettőbe az itt 

ülő pártok képviselői delegálták szakmai alapon a tagokat. Mind a Felügyelő Bizottság, mind az 

Igazgatóság rendelkezik megfelelő szakmai felkészültséggel, amely a cég vezetéséhez, a cég rövid- 

vagy középtávú stratégiai döntéseihez szükséges. A korábbi gyakorlat is az volt a város vezetésében, 

hogy az OSZ Zrt. minden komolyabb fejlesztése előtt a döntéshez szükséges információkat behozta a 

testületi ülésre. Remélte, hogy ez a jövőben sem lesz másképpen. 
 

Gyuga Mihály képviselő elmondta, hogy pontosan erre gondolt, hogy csak bízhatnak benne, hogy ez 

a jövőben sem lesz másként. Bízik benne, hogy a polgármester úr mint a közgyűlés tagja egy 

ténylegesen komolyabb beruházás, nagyobb döntés esetén az előkészítésbe valamilyen szinten a 

testületet is be fogja vonni. Van egy olyan bekezdés az előterjesztésben, ami kifejezetten a 

polgármester jogosítványaira vonatkozik. Olyan megjegyzést tesz, és azt írja, hogy „A fentiekkel is 

összefüggően helytelenítem, hogy a Társaságban nem működik igazgatóság, ezért a döntéshozatal 

jelentős részben a felelős igazgatóság helyett - a felügyelő bizottság mellett - az eshetőlegesen 

hozzáértő, vagy éppen ráérő polgármester feladatává vált”. Bízik benne, hogy polgármester úr 8 év 

vezérigazgatóság után egy abszolút felelősséggel gondolkodó, hozzáértő ember. Meg tudták volna 

oldani az időpontok egyeztetését úgy, hogy polgármester úr rá is érjen. Az írja továbbá az 

előterjesztésben, hogy „…akinek felelőssége is elsődlegesen politikai felelősség, miközben szakmai, 

gazdasági döntésekkel akár súlyos károkat is okozhat.” Ez szintén nem túl szerencsés megfogalmazás. 

Maradjanak annyiban, hogy bíznak polgármester úr szakmai felkészültségében és bíznak benne, hogy 

megfelelően fogja képviselni a város testületét is a közgyűlésen. 

 

Lazók Zoltán polgármester hangsúlyozta, hogy ezt a gyakorlatot szeretné megszüntetni és ennek 

érdekében tette a változtatási javaslatot. Mindig is bizalmi elvű vezető volt. Azt gondolja, hogy azok 

az emberek, akiket a Képviselő-testület kinevez, azok bizalmi helyzetben vannak. Nem szeretné 

korlátozni a döntésüket, természetesen a törvényi korlátok be lesznek építve a munkájukba. Nem 

szeretné helyettük eldönteni, hogy végezzék a munkájukat és nem szeretne helyettük dönteni. Ez 

nagyon fontos elv, ami működött korábban. Kitért arra, hogy a két ülés közötti napirendi pontban 

fogják tárgyalni, hogy mit ér a polgármesteri jogosítvány, ha a polgármester maga nem tartja azt be. 

Elődje ezt tette, amikor október 10-én írásban javaslatot tett a közgyűlésnek, hogy 160 M Ft áfa-hitelt 

vehet fel a cég. Ezt az előző polgármester nem tehette volna meg, csak akkor, ha előtte a képviselő-

testületi ülésen megtárgyalják ezt. Ezt mégsem kifogásolták eddig. A két ülés közti tájékoztató 

határozati javaslatának 7. pontjában ennek a döntésnek a törvényességét szeretné helyreállítani, mert a 

cégnek a hitelre szüksége van. Hozzátette, hogy pont fordított logikája van annak, amit leírtak az 
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előterjesztésben, és nem úgy kell érteni, ahogy azt Gyuga Mihály képviselőtársa értelmezte. 
 

Sólyom Jöran kiemelte, hogy a Felügyelő Bizottság tagjai a jogszabályok értelmében anyagi 

felelősséggel tartoznak mindazért, amilyen döntéseket hoznak. A képviselőkre ilyen jellegű törvényi 

kötelezettségek nem vonatkoznak. Felhívta Gyuga Mihály képviselőtársa figyelmét arra, hogy amikor 

azt mondta, hogy reméli, akkor annak a korábbi gyakorlatnak a visszaállítását remélte, ami az elmúlt 

ciklust megelőző 8 évben volt. Akkor biztosak lehettek a képviselők abban, hogy amennyiben az OSZ 

Zrt.-vel kapcsolatos komoly horderejű, közép-, vagy hosszú távú döntés volt, az minden esetben 

bekerült a testület elé. Ez sajnos az elmúlt 4 évben nem volt gyakorlat, és ezért is kell a két ülés közti 

tájékoztatóban ezzel kapcsolatban döntést hozniuk. 

 

Gyuga Mihály képviselő véleménye szerint azzal, hogy polgármester úr szabadabb kezet ad a cég 

teljes vezetésének és ezzel a polgármesteri hatáskörét szűkíti, ezzel az önkormányzati képviselők – 

mint a tulajdonos első számú politikai képviselete – rálátását is csökkenti. Emiatt aggodalmaskodott. 

Tudja, hogy az előző ciklust megelőző időszakban is voltak olyan dolgok, amikre nem volt teljes 

rálátása a Képviselő-testületnek. 
 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy ha a képviselők nem látják, hogy a cégnél mi történik, 

akkor ki kell cserélni a Felügyelő Bizottság és az Igazgatóság tagjait. Az Igazgatósági és Felügyelő 

Bizottsági tagoknak a frakciók számára be kell számolni arról, hogy ők ott milyen munkát végeznek. 

A tagok a frakciók bizalmából kerülnek oda. Nem a mostani szabályokban van a hiba, hanem abban a 

rendszerben, amit a frakciók működtetnek. 
 

Szabó Mihály képviselő elmondta, hogy arról volt szó, hogy a 25 M Ft feletti döntéseket kell az 

önkormányzat elé behozni. Azonban ha egy 200 M Ft összköltségű projekt egy eleme volt 25 M Ft 

felett, akkor arról kapott tájékoztatást a testület, a többiről nem. Ez nem volt jó gyakorlat. A 

módosítással 50 M Ft-ra emelnék azt az értékhatárt, amikor nem kell a testület elé hozni a döntést, 

ebben is van veszély, ezzel nem értett egyet. Az Igazgatóság visszaállítását sem érezte indokoltnak. 

Van egy olyan pont az összeférhetetlenségi szabályoknál, hogy pl. felmentést adhat a közgyűlés 

indokolt esetben. Véleménye szerint összeférhetetlenség azért van, mert az összeférhetetlenség. Arról 

nem adhat senki felmentést, ha mégis adhat a közgyűlés, akkor az indokolt eseteket legalább 

fogalmazzák meg, hogy mik azok. Most nincs ez körülírva. Az előző ciklusban volt 

összeférhetetlenség, de a gyenge szabályozás miatt a felelősségre vonás nem valósulhatott meg. A cég 

struktúrájának megvitatása mellett az összeférhetetlenséggel kapcsolatban is át kell gondolni a 

dolgokat, nyilván ez módosítható a jövőben. 

 

Lazók Zoltán polgármester megerősítette, hogy ezen lehet módosítani, ha célszerű. Egyébként 

tudomása szerint a jelenlegi felállásban nincs összeférhetetlenség. Az Igazgatóság hatáskörébe 

kerülnek az 50 M Ft-ot érintő döntések, tehát nem közvetlenül a vezérigazgató dönt. Az Igazgatóság 

viszont a teljes vagyonával felel a döntéseiért. Abban az esetben, ha működik a rendszer, a frakciók 

elszámoltatják az Igazgatósági tagokat, akkor az önkormányzatnak tényleg csak a cég stratégiájával 

kell foglalkozni, nem pedig a mindennapi kérdésekkel. Így tudnak a cégek működni, az 

önkormányzattól nem lehet céget vezetni.  
 

Torma Lajos képviselő Gyuga Mihály felvetésére elmondta, hogy a mostani változás pont azt fogja 

eredményezni, hogy a politika fogja garantálni a jól működést. Mind a két területen le van egyeztetve, 

van lehetőség a kontrollra, korrekt módon van kezelve. Megjegyezte, hogy a távhővezeték cseréje 

elmarad, így pályázati pénzektől fognak elesni. Véleménye szerint erről Városfejlesztési Bizottsági 

tagként tudnia kellene. Az összeférhetetlenséggel kapcsolatban mind a két területen olyan jogászok 

vannak, akik ezt átlátják, fogják jelezni, és ha kell, kezelik. 
 

Orbán Ferenc képviselő Sólyom Jöran képviselőtársától kérdezte, hogy melyik nagy horderejű 

beruházás nem került Képviselő-testület elé. Tud-e erre példát mondani? A másik kérdése az volt, 

hogy Torma Lajos képviselőtársának honnan van információja a távhővezeték cseréjének 

elmaradásáról. 
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Sólyom Jöran képviselő helyesbítette hozzászólását, nem azt mondta, hogy ilyen elmaradt, hanem 

nem minden információ jött be. Például olyan jellegű információk maradtak el, amelyek például a 

jelenlegi OSZ Zrt.-ben lévő állapotokat előidézték. Ezekre gondolt.  
 

Torma Lajos képviselő elnézést kért, ha elmaradást mondott. Csúszásra gondolt, ami a városnak kb. 

160 M Ft-os veszteséget fog okozni azáltal, hogy nem tudják lehívni a pályázati pénzeket. Bízik 

benne, hogy kap a város kormányzati segítséget. Ismételten hangsúlyozta, hogy erről mint információ 

nem kaptak tájékoztatást. 
 

Papp Péter képviselő elmondta, hogy az előző képviselő-testületi ülésen szó nélkül hagyta a két ülés 

közötti anyagot, amit egyébként a teremben jelenleg nem helyet foglaló jogász írt. Ebben az 

előterjesztésben ismét az ő szavait véli felfedezni. Ismeri őt annyira régen, hogy tudja, hogy melyek 

azok a politikai fricskák, amelyeket ő írt. Ezek szerinte szóban el lehet mondani, de egy 

előterjesztésben leírni nem való, például hogy az előző polgármester adhoc módon vett részt bizonyos 

megbeszéléseken, üléseken. Tudna több ilyet idézni az előző testületi ülés napirendjéből. Nem viseli 

el, hogy az előterjesztést nem a polgármester úr, nem a hivatal dolgozói, nem a képviselő társai, nem a 

külső bizottsági tagok írják, hanem egy megbízott jogász írja, és tesz a képviselők elé ilyen politikai 

fricskákat. Kérte ennek a mellőzését. Szóbeli kiegészítésként természetesen elfogadja, de véleménye 

szerint egy előterjesztésnek nem erről kell szólnia, hogy egy-egy ilyen eldugott fél mondattal valakit 

szándékosan megbántani igyekszik az illető.  
 

Székely Antal képviselő elmondta, hogy mostanában többen megállították az utcán is, hogy miért 

nincs rendes adok-kapok a testületi üléseken, és a televízióban miért nem vesézik ki egymást Papp 

Péter úrral. Ezt szívesen megteszi, bárkivel odaül és lefolytathatják ezeket a viták. Javasolta, hogy 

térjenek vissza a témához. Ő is tud több száz példát hozni olyan megállapításokra, amelyek az előző 

ciklus előterjesztéseiben szerepeltek, semmi közük nem volt az előterjesztéshez és az előző 20 évet 

fricskázták. 
 

Vargáné Vojnár Katalin képviselő jelezte, hogy elfogyott a türelme. Lehet beszélni politikai 

egyeztetésről, nyíltan és háttér politikai egyeztetésről, csak akkor nem érti, hogy akkor minek van 

politikai egyeztetés, ha bekerülnek ilyen megállapítások a testületi előterjesztésbe. Akkor a politikai 

egyeztetéseket feleslegesnek tartja. Mert ha ez megtörténik zárt ülésen, politikai egyeztetéseken, és a 

pártok képviselői megegyeznek ebben, akkor ezeket felesleges leírni. Mert így lehet beszélni 

kompromisszumról, együttműködésről, csak akkor ez hol van? 

 

Lazók Zoltán polgármester felvetette, hogy amikor a politikai egyeztetés volt, akkor ez miért nem 

került szóba. Miért itt kerül szóba, miért a testületi ülés a színtere ennek a mondattani elemzésnek? 

Ugyanez az előterjesztés volt a politikai egyeztetésen. Véleménye szerint most a lényegről kellene 

vitatkozniuk. A lényege a jelenlegi előterjesztésnek a személyek, illetve azok az elvek, amelyeket újra 

szabályként vissza akarnak hozni. Lehet a mondatokban mindig találni visszamutogatást, 

célozgatásokat, mert a politika ilyen. Ismételten kihangsúlyozta, hogy ez a felvetés a politikai 

egyeztetésen szóban sem került. 
 

Vargáné Vojnár Katalin képviselő felvetette, hogy akkor mindenki egyetért abban, mindegyik fél, 

hogy tényleg a lényeg került bele az előterjesztésbe? Mert szerinte nem.  
 

Lazók Zoltán polgármester kiemelte, hogy a határozati javaslatról szavaznak. 
 

Papp Péter képviselő jelezte, hogy az előterjesztésből idézett, ezért nem tért el a tárgytól. Gyuga 

Mihály képviselő társa hozzászólására kontrázott rá, ő olvasta fel először többek között azt, hogy „az 

eshetőlegesen hozzáértő, vagy éppen ráérő polgármester”. Hozzátette, hogy Gyuga Mihály nem vett 

részt politikai egyeztetésen, tehát ott ő ezt nem tudta elmondani. 
 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak az 

helyben kiosztott határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 11 igen és 1 nem 

szavazattal elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő 

határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

176/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

az Oroszlányi Szolgáltató Zrt. közgyűlésének összehívásáról, alapszabályának módosításáról, 

személyi döntésekről 
 
Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1. Kezdeményezi az Oroszlányi Szolgáltató Zártkörűen Működő Részvénytársaság 

Vezérigazgatójánál, hogy a Ptk. 3.270. §-a alapján 2014. december 22. napjára hívja össze a 

Társaság Közgyűlését az alábbi napirendi pontokkal: 

a) Az alapszabály módosítása 

b) A vezérigazgató visszahívása, munkaviszonyának megszüntetése 

c) Vezérigazgató választása, díjazásának megállapítása 

d) Igazgatóság tagjainak megválasztása, díjazásuk megállapítása 

e) A Felügyelő Bizottság tagjai visszahívása, új felügyelő bizottsági tagok megválasztása, 

díjazásuk megállapítása 

f) Egyebek 

2. Felhatalmazza a Polgármestert, hogy az Oroszlányi Szolgáltató Zártkörűen Működő 

Részvénytársaság Közgyűlésén Oroszlány Város Önkormányzatát, mint részvény-tulajdonost 

képviselje, szavazatával az alábbiakat támogassa: 

a) az Oroszlányi Szolgáltató Zártkörűen Működő Részvénytársaság Alapszabálya az 

előterjesztés 1. számú melléklete szerinti, 19. számú módosításának, és az azzal egységes 

szerkezetbe foglalt Alapszabályának az elfogadását, azzal, hogy a társaság a Ptk. 

rendelkezéseivel összhangban állóan működik tovább. 

b) Lázár Mózes vezérigazgató vezérigazgatói megbízása 2014. december 31. napjával 

történő megszüntetését,  

c) Kontschán Jenő 2015. január 1. napjától kezdődően, a 2016. üzleti évet lezáró taggyűlésig, 

de legkésőbb 2017. május 31. napjáig történő vezérigazgatóvá választását, vezérigazgatói 

alapbérének: havi bruttó 727.500,- Ft-ban, valamint prémiumának az alapbér 35 %-ában 

történő meghatározását, 

d) Szedlák János, Kontschán Jenő, Molnárné dr. Bosnyákovits Laura, 2015. január 1. 

napjától a 2016. üzleti évet lezáró taggyűlésig, de legkésőbb 2017. május 31. napjáig 

terjedő időtartamra az Oroszlányi Szolgáltató Zártkörűen Működő Részvénytársaság 

Igazgatósága tagjává választását, a Társaság Javadalmazási Szabályzata szerinti díjazással. 

e) az Oroszlányi Szolgáltató Zártkörűen Működő Részvénytársaság Felügyelő Bizottságból 

Molnárné dr. Bosnyákovits Laura, Sulyok Tiborné, Huber Antal, Cseh Béla, Szabó 

György 2014. december 31. napjával történő visszahívását,  

f) Koroknyainé Nagy Csilla, Sulyok Tiborné, Przygoczki Ferenc, 2015. január 1. napjától a 

2016. üzleti évet lezáró taggyűlésig, de legkésőbb 2017. május 31. napjáig terjedő 

időtartamra az Oroszlányi Szolgáltató Zártkörűen Működő Részvénytársaság Felügyelő 

Bizottság tagjává választását, a Társaság Javadalmazási Szabályzata szerinti díjazással. 

g) Egyetért a Létesítményeket Üzemeltető Közhasznú Nonprofit Kft. üzletrészének 

3.000.000 Ft készpénz ellenében történő megvásárlásával. Kezdeményezi az üzletrész 

átruházási szerződéssel kapcsolatos eladói döntés Közgyűlés általi meghozatalát, 

felhatalmazza a Polgármestert az előterjesztés melléklete szerinti üzletrész átruházási 

szerződés Közgyűlés általi döntést követő aláírására.  

h) A 2. g. pontban meghatározott vételárat Oroszlány Város Önkormányzata 2015. évi 

költségvetésének terhére biztosítja.  

3. Felhatalmazza a Polgármestert, hogy a cégváltozások cégbírósági bejegyzése során, a 

jogszabályi változásokkal összefüggésben esetlegesen kiadott hiánypótlási eljárásban, az 

alapszabály módosításokhoz a Képviselő-testület nevében járuljon hozzá. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2014. november 29. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért: Dr. Zágonyi Éva jegyző 
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7. NAPIRENDI PONT: Az Oroszlányi Környezetgazdálkodási Nonprofit Zrt. működésével 

kapcsolatos döntések meghozatala 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő:  Kormosné dr. Kovács Katalin aljegyző 

 Óvári László vezérigazgató 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy az előterjesztés tartalmazza a társaság helyzetének 

részletes bemutatását, a hulladékgazdálkodási közszolgáltatást érintő javaslatokat, a társaság 

alapszabályának Ptk. szabályaihoz igazodó módosítását. Az előterjesztésben javaslatot tett továbbá a 

vezető tisztségviselők személyének módosítására és a cég tulajdonában álló Varikont Szolgáltató Kft. 

üzletrészének önkormányzat általi megvásárlására is. A kiegészített határozati javaslat helyben került 

kiosztásra. Ennek megfelelően javasolta, hogy a Képviselő-testület az Igazgatóság elnökévé 2015. 

január 1-től kezdődően a 2016. üzleti évet lezáró taggyűlésig, de legkésőbb 2017. május 31. napjáig 

Szegedi Tibort, az Igazgatóság tagjává ugyanezen időtartamra Óvári Lászlót és Dr. Holecz Csillát, a 

Felügyelő Bizottság elnökévé ugyanezen időtartamra Rozmann Richardot, a Felügyelő Bizottság 

tagjává pedig ugyanezen időtartamra Erős Ferencet és Veilandics Bélát válassza meg. Javasolta 

továbbá, hogy a Képviselő-testület a VARIKONT Kft. vételárát a szakértői véleményben foglaltaknak 

megfelelően 1.732.000.- Ft-ban állapítsa meg. 

 

Óvári László, az OKÖ Zrt. vezérigazgatója elmondta, hogy az előterjesztés 1. melléklete részletesen 

tartalmazza a társaság elmúlt 1,5 évben történt eseményeit. Ezen túlmenően az anyag tartalmában 

legfőképpen a társaság gazdasági működésével foglalkozik. Azt mindenki tudja, hogy a társaság 

tevékenységei között a hulladékgazdálkodási közszolgáltatás a domináns, hiszen az árbevétel 

szempontjából kb. 75%-os arányt képvisel az összárbevételhez képest. A cég tevékenységei között 

vannak még az egyéb városüzemeltetési tevékenységek, ami az önkormányzat forrásaihoz, 

költségvetéséhez kapcsolódik, ilyen  a parkfenntartás, az útfenntartás, illetve a téli síkosságmentesítés. 

De ahogy az előbb jelezte, a legfontosabb tevékenységük ebből a szempontból a hulladékgazdálkodási 

közszolgáltatás. Az anyag legfontosabb megállapítása az, hogy jelen működési formájában a társaság 

veszteségesen működik, aminek oka a hulladékgazdálkodási közszolgáltatási tevékenység végzése. A 

veszteséget okozó tényezők: az árbevétel-kiesés (rezsicsökkentés), a hulladéklerakási járulék 6.000 

Ft/t összegű bevezetése, illetve a Polgárdiba történő hulladékátszállítás többletköltsége. Ennek a 3 

tényezőnek az együttes költségkihatása éves szinten 200 M Ft, ami ebben az évben nem teljes 

egészében veszteségként jelentkezik, hiszen a társaság év közben végrehajtott elég sok 

költségcsökkentési intézkedést, illetve az egyéb tevékenységeit eredményesen végezte. A költségek 

csökkentésére az előkészített anyag tartalmaz javaslatokat, bár mindegyik javaslat az önkormányzat 

beruházását igényli. A legbizonytalanabb a jelenlegi jogszabályi háttér. A hulladékgazdálkodási 

közszolgáltatást a Kormány holding alapú, államilag irányított közszolgáltatási rendszerben képzeli el, 

ennek jogszabályi előkészítése folyamatban van. A jogszabályok megjelenése 2015. I. félév végéig 

várható. Eddig várhatóan a jelenlegi rezsicsökkentett díj nem fog változni, tehát kb. a 2010-es 

árszintnek felel meg, illetve a mostani 6000 Ft/t hulladéklerakási járulék nem fog emelkedni 9 E Ft/t-

ra. De ahogy az előterjesztésből látszik, a cég számára ez nem vigasz. A költségek csökkentésére 

mindegyik megoldás beruházást igényel az önkormányzat részéről. Amíg nem ismerik a kormányzat 

szakágazattal kapcsolatos további részletes elképzeléseit, bármelyik beruházás nagy kockázattal jár az 

önkormányzat részéről. Egyet célszerű megtenni: ezt tartalmazza is az önkormányzat előterjesztése, az 

egyéb városüzemeltetési feladatok kiszervezése az OKÖ Zrt.-ből, azaz a Varikont Kft. megvásárlása. 

A közszolgáltatásból származó veszteség ezeknek a tevékenységeknek a biztonságos működését is 

veszélyezteti most már. Az elmúlt két évben nem sikerült emiatt ezen a téren fejlesztéseket, 

korszerűsítéseket végezniük. Tehát hosszú távon mindenképpen célszerű külön társaságban végezni 

ezen tevékenységeket. Ennek egyik lehetséges formája lenne az OKÖ Zrt. tulajdonában lévő Varikont 

Kft. megvásárlása A Kft.-t az OKÖ Zrt. azzal a céllal hozta létre, hogy a nem közszolgáltatás körébe 

tartozó hulladékok szállítását végezze el. Tevékenységei között megtalálható minden egyéb 

városüzemeltetési tevékenység is, ami az OKÖ Zrt.-nek a működési, alapító okiratában is. Tehát az 

előterjesztés egyik része gyakorlatilag a Kft. megvásárlásáról szól. Felhívta a figyelmet, hogy a Kft. 

cégértékelésében elírás van a 7. oldalon: 2007-2008. év helyett 2013 és 2014. év a helyes. Visszatérve 

a hulladékgazdálkodással kapcsolatos javaslatokra: jelen körülmények között, amikor nem ismerik 

teljes részletességgel a kormányzat szándékát és a jövő évi díjak is ismeretlenek, egy dolgot lehet 

kijelenteni, hogy az eddig megjelent jogszabályokból egyértelműen látható, hogy a kormányzat egy 
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központi, államilag irányított rendszert kíván kialakítani. Ennek a kialakításának van folyamatban. 

Mindezek miatt az előterjesztés erre a tevékenységre konkrét javaslatot nem tartalmaz, illetve 

annyiban igen, hogy a további működésre vizsgálati anyag elkészítése szükséges. 
 

Torma Lajos képviselő kérdése az volt, hogy mikorra várható olyan információ, ami alapján újabb 

közgyűlést össze lehet hívni és döntést hozni. 
 

Óvári László vezérigazgató elmondta, hogy ezen jogszabályok megjelenése 2015. június végéig 

várhatók, de az OKÖ Zrt. a jelenlegi gazdasági helyzetében eddig nem tud várni. Véleménye szerint 1-

2 hónapon belül el kell készíteni a megoldási javaslati anyagot a hulladékgazdálkodási tevékenység 

további működésére. Egyik lehetőség például egy szakmai befektető keresése. Kijelentette, hogy 

komolyabb beruházás nélkül gazdaságosan nem lehet működtetni ezt a tevékenységet. 
 

Gyuga Mihály képviselő elmondta, hogy egyértelműen látszik, hogy komoly kiadások merülnek fel a 

cég életét illetően. Ez nem csak Oroszlányt érinti, hanem egy országos átfogó program részét képezi 

az OKÖ Zrt. is. Véleménye szerint ez a tevékenység mindenképpen tovább folytatható, mert 

valószínűleg olyan jogszabályi változásoknak kell végbemenni, ami az egész rendszert 

működőképessé fogja tenni, és nem a teljes ellehetetlenülés irányába fogja elvinni. Feltehetően az 

ország más településein is ugyanilyen problémák vannak. Az anyagban benne van, hogy „Meg kell 

továbbá vizsgálni a már csak hulladékgazdálkodási közszolgáltatást végző OKÖ Zrt. értékesítése 

lehetőségét a lehetséges érdeklődők pl. a VERTIKÁL Nonprofit Zrt. mint a terület jelenlegi nevesített 

közszolgáltatója, illetve akár az NHSZ Nemzeti Hulladékgazdálkodási Szolgáltató Kft. 

vonatkozásában.” Nem gondolkodna értékesítésben, de ha igen, akkor sem adná el a céget a 

Vertikálnak. Az eladással kapcsolatosan problémaként vetette fel, hogy ha már az önkormányzat 

kapott 576 M Ft-ot az államtól azért, hogy egy ilyen értéket megvásárolhasson, rá bízta az ország 

vezetése ezt az értéket, nyilván azért, hogy Oroszlány ezt az értéket megfelelően kezelje, 

továbbfejlessze, és ne az legyen az elsődleges gondolata, hogy ezt az értéket hogyan tudja eladni. 
 

Torma Lajos képviselő elmondta, hogy volt pártközi egyeztetés, a leírt döntés is csak lehetőségként 

vizsgálja az eladást. Ő is abban bízik, hogy a kormányzat felismeri, hogy ez egy országos jellegű 

probléma. Az előterjesztésben leírtakat muszáj megvizsgálni ahhoz, hogy érdemben tudjanak dönteni 

és a hiány ne növekedjen tovább. 
 

Szabó Mihály képviselő mindenféle magyarázat nélkül csak ennyit mondott: „Nemzeti 

Hulladékgazdálkodási Szolgáltató Kft.” 
 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy a jogszabály már most is kettéválasztotta a 

hulladékkezeléssel, hulladékgazdálkodással foglalkozó cégeket: vannak nyereségesek és vannak 

veszteségek. A veszteségesek egyre távolabb kerülnek attól, hogy nyereségessé váljanak. A képviselők 

közül többen jártak hulladékválogató berendezéseket megtekinteni, tájékozódtak az árakról is. 

Egyszerűen az OKÖ Zrt. mérete kicsi, ezért nem lehet gazdaságosan végezni ezt a tevékenységet. Ez 

jelenti a probléma egyik részét. A másik rész a lassúság, tehát nem építettek időben hulladékválogató 

rendszert. A hulladéklerakási díjat mindaddig fizetné a város, amíg nem tudnának hulladékot 

válogatni. Itt a beruházási költségek olyan nagyok, hogy a város méretét tekintve ezek a beruházások 

soha nem térülnének meg. Másrészt a cég 22 településen végezi ezt a tevékenységet, de a 22 település 

lerakási díjait a cégnek kell megfizetni, a jogszabály nem szól arról, hogy erre lehet-e kötelezni őket, 

vagy sem. Tehát a veszteség a jövő évben 200 M Ft nagyságrendű lesz. A veszteségben kb. 100 M Ft 

az, ami a 6000 Ft/t lerakási díjból keletkezik, a rezsicsökkentés 52 M Ft-ot jelent. 45 M Ft az a 

költség, ami a hulladéklerakó-bővítés hiányából és az ez miatt jelentkező szállítási költséget jelent. A 

hulladéklerakó bővítése 300-400 M Ft lenne, de akkor rögtön megjelenik a hulladéklerakó 

rekultivációjának költsége. Erre van elkülönítve valamekkora összeg, de az nem fogja teljes egészében 

fedezni a költségeket. A hulladékválogató megépítése 700 M Ft vagy afeletti beruházást igényel. A 

tevékenység, ha minden feltétel adott, gazdaságosan végezhető, csak Oroszlányban nem tehető azzá, 

mert lemaradtak és nem tudtak elegendő piacot szerezni. Most az előterjesztés arról szól, hogy a 

legszükségesebb változásokkal elinduljanak, kiszervezzék a városüzemeltetési feladatokat és személyi 

változások lesznek a cégnél. 
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Gyuga Mihály képviselő egyetértett polgármester úrral. Ha nagyok nem lehetnek, legalább gyorsak 

legyenek. Teljesen független attól, hogy egyébként holdingban, vagy központi irányítás alá 

szerveződik ez az egész hulladékgazdálkodás országos szinten, számukra nem mindegy, hogy egy 

komoly telephely Tatabányán, vagy Oroszlányon valósul meg. Ugyanakkora relevanciája van 

Oroszlánynak, mint Tatabányának. Ebben a lehetőséget a városnak mindenképpen meg kellene 

keresni. Az előző időszakban a KDVHÖT-nél elfogadottá vált, hogy Oroszlánynak ilyen szándékai 

vannak, a város akár hulladékválogató művet is hajlandó hozzágondolni. További lobbi tevékenységet 

kért polgármester úrtól, mindenki, aki hulladékgazdálkodás ügyben fejleszteni kíván, pályázati pénzre, 

hitelekre lesz szorulva,. A lengyeleknél is pályázati pénzekből valósultak meg a hulladékválogatók. 

Kérte, hogy ebben legyen a város offenzív. 
 

Székely Antal képviselő javasolta, hogy térjenek vissza az eredeti előterjesztéshez. A határozati 

javaslat nem erről szól. 

 

Papp Péter képviselő elmondta, hogy az előterjesztésben meghozandó lépéseket valóban meg kell 

tenni. Az Igazgatóság és a Felügyelő Bizottság ebben az évben meghozott minden olyan lehetséges 

intézkedést a cégnél, amivel racionalizálni tudták a gazdálkodást. Az idei évben 130-140 M Ft mínusz 

lesz, nem lát több olyan intézkedést, amit meg lehetne hozni úgy a cég életében, hogy az 

önkormányzatnak tőkeinjekciót ne kelljen beletenni. Év végére likviditási zavarhoz érnek, amikor 

valószínűleg fel kellene tőkésíteni a céget. A kivásárolni kívánandó Varikont Kft-t a cég vezetése azért 

hozta létre, hogy a nem kimondottan nonprofit hulladékgazdálkodási tevékenységhez kapcsolódó 

nyereséges vállalatrészeket ide kiszervezzék. A lecsupaszított cégnél várják, hogy vagy történik olyan 

pozitív törvényi változás, ami megfordítja a cég negatív gazdálkodását, vagy valóban lépni kell és 

dönteni kell a cég sorsáról. Tehát ő is úgy gondolja, hogy év végéig ezeket a lépéseket meg kell tenni, 

mert a cég likviditása szerinte addig tart. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a 

helyben kiosztott határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 11 igen és 1 nem 

szavazattal elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő 

határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

177/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

az Oroszlányi Környezetgazdálkodási Nonprofit Zrt. működésével kapcsolatos döntések 

meghozataláról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1. Az előterjesztésben foglaltak szerint elfogadja az Oroszlányi Környezetgazdálkodási Nonprofit 

Zrt. működésével kapcsolatos döntések meghozataláról szóló tájékoztatót. 

2. Egyetért az Oroszlányi Környezetgazdálkodási Nonprofit Zrt. közgyűlésének alábbi napirendi 

pontokkal 2014. december 10. napjára történő összehívásával: 

a) Tájékoztatás a társaság gazdálkodásának helyzetéről, a likviditás biztosítása érdekében 

szükséges intézkedések meghozatala 

b) Igazgatóság tagjainak visszahívása, új igazgatósági tagok megválasztása, díjazásuk 

megállapítása 

c) A felügyelő bizottság tagjai visszahívása, új felügyelő bizottsági tagok megválasztása, 

díjazásuk megállapítása 

d) Alapszabály módosítása 

e) Döntés az Oroszlányi Környezetgazdálkodási Nonprofit Zrt. kizárólagos tulajdonában lévő 

VARIKONT Szolgáltató Kft. üzletrészének értékesítéséről. 

3. Felhatalmazza a Polgármestert, hogy az Oroszlányi Környezetgazdálkodási Nonprofit Zrt. 

Közgyűlésén Oroszlány Város Önkormányzatát, mint részvény-tulajdonost képviselje, 

szavazatával az alábbiakat támogassa: 

a) Az Oroszlányi Környezetgazdálkodási Nonprofit Zrt. Alapszabálya az előterjesztés 2. számú 

melléklete szerint, és az azzal egységes szerkezetbe foglalt Alapszabálya az előterjesztés 3. 

számú melléklete szerint történő módosítását. 
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b) Az Oroszlányi Környezetgazdálkodási Nonprofit Zrt. Igazgatóságából dr. Holecz Csilla és 

Kormosné dr. Kovács Katalin 2014. december 31. napjával történő visszahívását, Szegedi 

Tibort, 2015. január 1. napjától a 2016. üzleti évet lezáró taggyűlésig, de legkésőbb 2017. 

május 31. napjáig terjedő időtartamra az Oroszlányi Környezetgazdálkodási Nonprofit Zrt. 

Igazgatósága elnökévé választását 155.000 Ft/hó díjazással, Óvári Lászlót és dr. Holecz 

Csillát 2015. január 1. napjától a 2016. üzleti évet lezáró taggyűlésig, de legkésőbb 2017. 

május 31. napjáig terjedő időtartamra az Oroszlányi Környezetgazdálkodási Nonprofit Zrt. 

Igazgatósága tagjává választását 135.000 Ft/hó díjazással. 

c) az Oroszlányi Környezetgazdálkodási Nonprofit Zrt. Felügyelő Bizottságból Papp Péter, 

Veilandics Béla, dr. Molnár Miléna 2014. december 31. napjával történő visszahívását, 

Rozmann Richárdot, 2015. január 1. napjától a 2016. üzleti évet lezáró taggyűlésig, de legkésőbb 

2017. május 31. napjáig terjedő időtartamra az Oroszlányi Környezetgazdálkodási Nonprofit 

Zrt. Felügyelő Bizottság elnökévé választását 101.250.-Ft/hó díjazással, Erős Ferencet és 

Veilandics Bélát 2015. január 1. napjától a 2016. üzleti évet lezáró taggyűlésig, de legkésőbb 

2017. május 31. napjáig terjedő időtartamra az Oroszlányi Környezetgazdálkodási Nonprofit 

Zrt. Felügyelő Bizottság tagjává választását 64.800.- Ft/hó díjazással. 

d) Egyetért a VARIKONT Kft. üzletrészének 1.732.000,- Ft készpénz ellenében történő 

megvásárlásával. Kezdeményezi az üzletrész átruházási szerződéssel kapcsolatos eladói 

döntés Közgyűlés általi meghozatalát, felhatalmazza a Polgármestert az előterjesztés 

melléklete szerinti üzletrész átruházási szerződés Közgyűlési döntést követő aláírására.  

e) A d. pontban meghatározott vételárat Oroszlány Város Önkormányzata 2015. évi 

költségvetésének terhére biztosítja.  

4. Felhatalmazza a Polgármestert, hogy a cégváltozások cégbírósági bejegyzése során, a jogszabályi 

változásokkal összefüggésben esetlegesen kiadott hiánypótlási eljárásban, az alapszabály 

módosításokhoz a Képviselő-testület nevében járuljon hozzá. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2014. november 29. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért: Dr. Zágonyi Éva jegyző 

 

SZÜNET 

17 óra 20 perctől 17 óra 35 percig 

 

8. NAPIRENDI PONT: Támogatási szerződések módosítása a működőképesség biztosítása 

érdekében 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Bársony Éva osztályvezető 
 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy az előterjesztés az Oroszlányi Szabadidő Egyesület és az 

OSE Lions Oroszlányi Sportegylet részére az év végével megszűnő támogatási megállapodás miatti új 

megállapodás megkötésére vonatkozó javaslatokat tartalmazza a folyamatos működés biztosítása 

érdekében. 
 

Szabó Mihály képviselő idézett az előterjesztésből: „A jövőben a Bozsik- „Út Európa élvonalába 

„program felülvizsgálatát feltétlenül szükségesnek tartom.”  Pontosította, hogy véleménye szerint ez 

arra vonatkozik, hogy ebben az oroszlányi részvételt vizsgálják felül, mert olyan jogosultságuk nincs, 

hogy az MLSZ helyett felülvizsgálják ezt a programot. Fontosnak tartaná kiegészíteni ezt az 

előrehozott támogatást azzal, hogy a jövőben a beszámolót is előrehozhatnák, hogyha likviditási 

problémát kell áthidalni. Fontos lenne, hogy az önkormányzat lássa, hogy milyen formában lett 

elköltve a megemelt összegű támogatás, amit erre a tárgyévre kapott az egyesület. 
 

Lazók Zoltán polgármester egyetértett Szabó Mihállyal, tehát a Bozsik programról van szó, nem a 

szerződéses rendszerről. Egyetértett azzal is, hogy az ilyen típusú előterjesztések előtt egy beszámoló 

kellene. Most egy új rendszert fognak kialakítani, segítik azokat a sportegyesületeket, akiknek a 

működéséhez a folyamatos támogatás szükséges. Erre majd a támogatási rendszer átgondolásnál kell 

más megoldást találni, mert a problémát mindannyian értették. 
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Székely Antal képviselő elmondta, hogy a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság javaslata az, hogy 

a következőkben egy olyan, az év végén áthúzódó szerződést kell kötni, ami megoldja azt, hogy 

januárban és februárban is kaphassák a támogatást ezek az egyesületek. Ugyanis a pénzügyi év 

kettévágja a versenyévet.  
 

Sólyom Jöran képviselő csatlakozott Szabó Mihály felvetéséhez annyiban, hogy a beszámolókban 

milyen mélységig kell elmenni. Pozitívnak értékelte azt a fajta elszámolási módszert, amit az OSE 

készített az eddigiekben. Javasolta, hogy minimum ezt a szintet követeljék meg mindegyik támogatott 

szervezettől. Ha már úgyis felül lesz vizsgálva a labdarúgással kapcsolatos szerződés tartalma, akkor 

kérte, hogy a beszámolóban komolyabban kerüljön kimutatásra, hogy ennek a programnak a keretében 

az oroszlányban élő gyerekek, személyek a program eredményessége szempontjából is megjelennek-e, 

vagy csak a létszám növelése érdekében vannak jelen a programban. 

 

Papp Péter képviselő elmondta, hogy a Képviselő-testület már tárgyalt a két egyesület 

elszámolásáról, a hivatal álláspontja szerint mind a két egyesület az előírások szerint számolt el a 

felhasznált pénzzel. Tehát egységesek az elszámolási, illetve a szerződési feltételek, és a Képviselő-

testület el is fogadta ezeket az elszámolásokat. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

178/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

az Oroszlányi Szabadidő Egyesület, valamint az OSE Lions Oroszlányi Sportegylet kérelméről  

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1.  Az Oroszlányi Szabadidő Egyesületet a folyamatos működés érdekében 2015. január és 2015. 

február hónapra havi 1 millió Ft összegű támogatásban részesíti. A támogatást Oroszlány Város 

Önkormányzata és az Oroszlányi Szabadidő Egyesület között létrejött szerződésnek megfelelő 

módon, azaz a tárgyhó 5. napjáig utalja át az Oroszlányi Szabadidő Egyesület számára.  

2. A 2015. év további hónapjaira vonatkozó támogatásról az előző évi egyesületi tevékenységről 
szóló beszámoló Képviselő-testületi elfogadását követően, 2015. február hónapban hoz döntést.  

3. Az 1. pontban meghatározott támogatás anyagi fedezetét a 2015. évi költségvetésében tervezi.  

4. Az OSE Lions Oroszlányi Sportegyletet a folyamatos működés érdekében 2014. december, 2015. 

január és 2015. február hónapra havi 2 millió Ft összegű támogatásban részesíti. A támogatást az 

Oroszlány Város Önkormányzata és az OSE Lions Oroszlányi Sportegylet között létrejött 

szerződésnek megfelelő módon, azaz a tárgyhó 5. napjáig utalja át az OSE Lions Oroszlányi 

Sportegylet számára.  

5. A 2015. év további hónapjaira vonatkozó támogatásról az előző évi egyesületi tevékenységről 

szóló beszámoló Képviselő-testületi elfogadását követően, 2015. február hónapban hoz döntést.  

6. Az 4. pontban meghatározott támogatás 2015. évi költségvetést terhelő anyagi fedezetét a 2015. 

évi költségvetésében tervezi. A 2014. évi 2 millió Ft-ot a „Hómunka” előirányzatáról történő 

átcsoportosítással biztosítja.  

7. Felhatalmazza Lazók Zoltán polgármestert az 1., valamint a 4.  pontban meghatározott támogatási 

megállapodás megkötésére. 

8. Utasítja a polgármestert, hogy az előirányzat átcsoportosításáról a legközelebbi költségvetés 

módosításakor gondoskodjon. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: azonnal  

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Zágonyi Éva jegyző 
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9. NAPIRENDI PONT: Döntés a bérlakás-üzemeltetés és közvilágítás aktív elemeinek 

üzemeltetése tárgyú közbeszerzési eljárásokról 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Dr. Molnár Miléna osztályvezető  

 Gerenday Zsuzsanna osztályvezető 
 

Lazók Zoltán polgármester a bérlakás üzemeltetésre, valamint a közvilágítási berendezések 

üzemeltetésére, karbantartására megkötött szerződések december 31-ei lejárta miatt az előterjesztésben 

az új üzemeltető kiválasztására irányuló eljárás megindítására, illetve a szerződés legkésőbb 2015. 

június 30. napjáig történő meghosszabbítására tett javaslatot. 

 

Sólyom Jöran képviselő elmondta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

megtárgyalta az előterjesztést, és azt egyhangúlag elfogadásra javasolta a Képviselő-testület számára. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

179/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

a bérlakás-üzemeltetés és közvilágítás aktív elemeinek üzemeltetése tárgyú közbeszerzési 

eljárásokról szóló döntésről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1.a) Felveszi a 2014. évi közbeszerzési tervébe az önkormányzati bérlakás-üzemeltetés tárgyú 

közbeszerzési eljárást és felhatalmazza Lazók Zoltán polgármestert az eljárás előkészítésére a 

következők szerint:  

a) a szerződés időtartama: 4 év határozott idő 

b) a részletes szerződéses feltételeket is tartalmazó ajánlati dokumentációt Oroszlány Város 

Önkormányzatának Közbeszerzési Szabályzata alapján a Közbeszerzési Munkacsoport 

hagyja jóvá. 

c) az előkészített dokumentáció alapján a közbeszerzési eljárás megindítására kizárólag 

abban az esetben kerülhet sor, amennyiben a közbeszerzésekről szóló 2011. évi CVIII. 

törvény 9. § k) pontjában írt kivétel alkalmazásának feltételei nem állnak fenn 

1.b) Egyetért az Oroszlányi Szolgáltató Zrt.-vel fennálló, bérlakás üzemeltetésére vonatkozó 

jelenlegi szerződésnek az új szerződés hatályba lépésének időpontjáig, de legkésőbb 2015. 

június 30. napjáig történő meghosszabbításával és felhatalmazza Lazók Zoltán polgármestert a 

szerződésmódosítás aláírására. 

2. Felveszi a 2014. évi közbeszerzési tervébe az Oroszlány város közigazgatási területén 

található közvilágítási berendezések (lámpahelyek) aktív elemeinek és a fotovoltaikus lámpák 

üzemeltetése, karbantartása tárgyú közbeszerzési eljárást és felhatalmazza Lazók Zoltán 

polgármestert az eljárás megindítására a következők szerint:  

a) a szerződés időtartama: 4 év határozott idő 

b) a részletes szerződéses feltételeket és a dokumentációt Oroszlány Város 

Önkormányzatának Közbeszerzési Szabályzata alapján a Közbeszerzési Munkacsoport 

hagyja jóvá. 
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3. Egyetért az ASZÓDIVILL Kereskedelmi és Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társasággal 

fennálló, Oroszlány város közigazgatási területén található közvilágítási berendezések 

(lámpahelyek) aktív elemeinek üzemeltetésére, karbantartására vonatkozó jelenlegi 

szerződésnek a közbeszerzési eljárásban kiválasztott üzemeltetővel megkötendő szerződés 

hatályba lépésének időpontjáig, de legkésőbb 2015. június 30. napjáig történő 

meghosszabbításával és felhatalmazza Lazók Zoltán polgármestert a szerződésmódosítás 

aláírására. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2014. november 29. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért: Dr. Zágonyi Éva jegyző 

 

 

10. NAPIRENDI PONT: Együttműködési Megállapodás jóváhagyása a Belügyminisztérium 

„Fenntartható településfejlesztés a kis- és középvárosokban (fővárosi 

kerületekben) – Integrált Településfejlesztési Stratégiák kidolgozása” 

című projektjében való részvétel céljából 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Dr. Molnár Miléna osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy a járásszékhely városok számára lehetőség adódik az 

Integrált Településfejlesztési Stratégia felülvizsgálatának elvégzésével kapcsolatos pályázat 

benyújtására. Az előterjesztésben a pályázat benyújtására, és a Belügyminisztériummal megkötendő 

együttműködési megállapodás elfogadására tett javaslatot. 

 

Sólyom Jöran képviselő elmondta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

megtárgyalta az előterjesztést, és azt egyhangúlag elfogadásra javasolta a Képviselő-testület számára. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

180/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

Együttműködési Megállapodás jóváhagyása a Belügyminisztérium „Fenntartható 

településfejlesztés a kis- és középvárosokban (fővárosi kerületekben) – Integrált 

Településfejlesztési Stratégiák kidolgozása” című projektjében való részvétel céljából 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1. Egyetért azzal, hogy Oroszlány Város Önkormányzata vegyen részt a KDOP-6.2.1/K-13-2014-

0002 azonosítószámú „Fenntartható településfejlesztés a kis- és középvárosokban (fővárosi 

kerületekben) – Integrált Településfejlesztési Stratégiák kidolgozása” című projektekben Oroszlány 

Város Integrált Településfejlesztési Stratégiájának elkészítése érdekében. 

2. Felhatalmazza Lazók Zoltán polgármestert a Belügyminisztériummal kötendő együttműködési 

megállapodás előterjesztés szerinti tartalommal történő megkötésére, és felhatalmazza az 

együttműködési megállapodás aláírására. 

 

Határidő:   azonnal 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. Zágonyi Éva jegyző 

a határozat végrehajtásáért:  Lazók Zoltán polgármester 
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11. NAPIRENDI PONT: Az ebrendészeti tevékenység ellátásával és a gyepmesteri telep 

üzemeltetésével kapcsolatos döntés meghozatala 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Gerenday Zsuzsanna osztályvezető 

 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy a határozati javaslat az ebrendészeti tevékenység 

ellátására és a gyepmesteri telep üzemeltetésére vonatkozó és lejáró vállalkozói szerződés változatlan 

feltételekkel, és 1 évvel történő meghosszabbítását tartalmazza. 

Torma Lajos képviselő tájékoztatásul elmondta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi 

Bizottság ülésén kérte, hogy a következő bizottsági ülésre kapjanak arról tájékoztatást, hogy mennyi 

chippelt állatot fogtak be az oroszlányi telepre. 
 

Sólyom Jöran képviselő elmondta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

megtárgyalta az előterjesztést, és azt egyhangúlag elfogadásra javasolta a Képviselő-testület számára. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

181/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

az ebrendészeti tevékenység ellátásáról és a gyepmesteri telep üzemeltetéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1. Felhatalmazza Lazók Zoltán polgármestert Oroszlány Város Önkormányzata és Szalczinger Ferenc 

egyéni vállalkozó között fennálló, az ebrendészeti tevékenység ellátására és a gyepmesteri telep 

üzemeltetésére vonatkozó vállalkozási szerződés további 1 évvel, 2015. december 31-éig történő 

meghosszabbítására, a 2014. évi díjazással, azaz havi 415.578,- Ft + ÁFA (4.986.936,- Ft/év + áfa, 

összesen 6.333.409,- Ft/év) vállalkozói díj ellenében. 

2. Az ebrendészeti tevékenység ellátására és a gyepmesteri telep üzemeltetésére anyagi fedezetet 

biztosít a 2015. évi költségvetésében az 1. pont szerinti mértékig. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2014. november 29. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Zágonyi Éva jegyző 

 

 

12. NAPIRENDI PONT: Szociális célú tűzifa biztosítása 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Szemző Ildikó osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy az előző évek gyakorlatának megfelelően az 

előterjesztésben javaslatot tett arra, hogy december hónapban a Szociális Szolgálat közreműködésével 

90 rászoruló család családonként 1 m3 szociális célú tűzifában részesüljön. A támogatás összköltsége: 

1.600.200.- Ft, amelyet a 2015. évi költségvetés szociális célú tűzifa előirányzata terhére javasolt 

biztosítani. 

 

Dr. Mátics István képviselő elmondta, hogy az Egészségügyi és Szociális Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztést. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a 

határozati javaslat elfogadásáról. 
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A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

182/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

a szociális célú tűzifa biztosításáról 
 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1. Hozzájárul a szociálisan rászoruló családok tűzifával történő támogatásához. A szociális célú tűzifa 

támogatás költségére 1.600.200 Ft-ot biztosít a 2015. évi költségvetés szociális célú tűzifa 

előirányzata terhére. 

2. Utasítja az Önkormányzati Szociális Szolgálat vezetőjét, hogy gondoskodjon az Önkormányzat 

által megrendelt, és a Vértesi Erdő Zrt. által leszállított tűzifa szociálisan rászorultak részére 

történő szétosztásáról.  

 

Határidő: a határozat kihirdetésére:  2014. december 3. 

  a határozat végrehajtására:  2014. december 20. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. Zágonyi Éva jegyző 

a határozat végrehajtásáért:  Önkormányzati Szociális Szolgálat 

 

 

13. NAPIRENDI PONT: Állami ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba vétele 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Gerenday Zsuzsanna osztályvezető 

 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy az előterjesztés a Népekbarátsága utca 18. fsz. 2. szám 

alatti állami ingatlan önkormányzat általi ingyenes tulajdonba vételéhez szükséges jognyilatkozatok 

megtételére vonatkozó javaslatot tartalmazza. Az önkormányzati tulajdonba vétel esetén az ingatlan 

orvosi rendelő céljára kerül felhasználásra. 

 
Szabó Mihály képviselő kérdése az volt, hogy az így kiváltandó Bánki D. utcai gyermekorvosi 

rendelővel milyen célok vannak. Volt-e erre vonatkozóan valamilyen előzetes tervezés? 
 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy erre vonatkozóan a javaslattétel a Városfejlesztési és 

Környezetvédelmi Bizottság kompetenciája lesz. 
 

Torma Lajos képviselő tájékoztatásul elmondta, hogy az előző években a VFKB körbejárta az orvosi 

rendelőket. A költségvetés soraiból lehet látni, hogy az önkormányzat mennyi pénzt költött az 

egészségügyi alapellátás fejlesztésre. Ezen a területen van a legnagyobb hiányosság. Most ennek az 

ingatlannak a tulajdonba vételével meg lehet oldani ezt a problémát is. Amikor a Bánki D. utcai 

ingatlanról szóló döntés aktuális lesz, akkor a bizottság jó és ésszerű javaslatot fog tenni. 
 

Sólyom Jöran képviselő elmondta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

megtárgyalta az előterjesztést, és azt egyhangúlag elfogadásra javasolta a Képviselő-testület számára. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő határozatot: 

 

 

 

 

 

 



 

20 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

183/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

állami ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba vételéről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1. A nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXVI. törvény 13. §-ában foglaltak, valamint az állami 

vagyonról szóló 2007. évi CVI. törvény 36. § (2) bekezdésének c) pontja alapján a Magyar 

Nemzeti Vagyonkezelő Zrt.-nél kezdeményezi és kérelmezi a Magyar Állam tulajdonában (és a 

Magyar Nemzeti Vagyonkezelő Zrt. vagyonkezelésében) lévő Oroszlány, Népek barátsága utca 

18. számú, 1982/A/40 helyrajzi számon felvett, iroda megnevezésű, 71 m
2
 területű ingatlan 1/1 

tulajdoni hányadának ingyenes önkormányzati tulajdonba adását. 

2. Az ingatlant a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. CLXXXIX. törvény 13. § (1) 

bekezdés 4. pontjában meghatározott egészségügyi alapellátás feladatainak ellátása érdekében 

kívánja tulajdonba venni és orvosi rendelő céljára kívánja felhasználni. 

3. Vállalja a tulajdonba adás érdekében felmerülő költségek – ideértve a művelési ág szükséges 

megváltoztatásának költségét – megtérítését. 

4. Nyilatkozik, hogy az igényelt ingatlan nem áll védettség alatt.  

5. Felhatalmazza a polgármestert, hogy az Oroszlány, Népek barátsága utca 18. számú, 1982/A/40 

hrsz.-ú ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba adásával kapcsolatos eljárás során az MNV 

Zrt. felé teljes jogkörben eljárjon, és valamennyi nyilatkozatot megtegye. 

6. Felhatalmazza a polgármestert, hogy az Oroszlány, Népek barátsága utca 18. számú és 1982/A/40 

hrsz.-ú ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba vételére vonatkozó megállapodást aláírja. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: azonnal 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Zágonyi Éva jegyző 

a határozat végrehajtásáért: Lazók Zoltán polgármester 

 

 

14. NAPIRENDI PONT: 24 órás központi ügyelet kialakítására vonatkozó szolgáltatási 

szerződés módosítása (Kömlőd község költségviselésben való 

részvételről hozott Kt. határozata alapján) 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Dr. Molnár Miléna osztályvezető 

 

Lazók Zoltán elmondta, hogy az önkormányzat a központi orvosi ügyelet ellátására szerződést kötött, 

amely szerződés 2015. december 31-éig biztosítja a felnőtt és gyermekorvosi ügyeletet 24 órában. 

Tekintettel arra, hogy a környező községi önkormányzatok közül csak Kömlőd Község 

Önkormányzata döntött a 24 órás központi ügyelethez való csatlakozásról, ezért az Oroszlány által 

fizetendő díj a kömlődi hozzájárulás mértékével, azaz 50.000.- Ft/hó költséggel csökken. A határozati 

javaslat a szerződés ennek megfelelő módosítását tartalmazza. 

 

Szabó Mihály képviselő kiemelte, hogy a „Szolgáltató elkülönített nyilvántartást köteles vezetni az 

ügyeleten jelentkező, Bokod, Szákszend, Dad, Kecskéd, Kömlőd községek területén lakókról és 

ellátásuk költségeiről.” Ennek gyakorlati értelme van-e, elképzelhető-e, hogy ezen települések lakóit 

az ügyelet el is utasítja, mert az önkormányzatuk nem támogatja ezt a szolgáltatást? 

 

Lazók Zoltán polgármester véleménye szerint jogos a felvetés, de az esküjük kötelezi az orvosokat, 

így a megjelent beteget kötelesek ellátni. Az, hogy a jogszabály módosítására tesznek-e javaslatot, 

vagy az önkormányzatokkal megpróbálnak-e egyeztetést kezdeményezni, az majd az adatok alapján 

fog kiderülni. 
 

Dr. Mátics István képviselő elmondta, hogy az ESZB egyhangúlag az előterjesztés elfogadását 

javasolta a Képviselő-testületnek. Az nem tárgya ennek az előterjesztésnek, hogy a 24 órás ügyelet 

tartalma mi, azzal kapcsolatban más véleménye van. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a 

határozati javaslat elfogadásáról. 
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A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

184/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

24 órás központi ügyelet kialakítására vonatkozó szolgáltatási szerződés módosításáról  

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete:  

1. Az INTERNATIONAL AMBULANCE SERVICE Egészségügyi és Szolgáltató Korlátolt 

Felelősségű Társasággal (székhely: 1145 Budapest, Thököly út 165. 1. em. 5.) 2014. szeptember 

29-én megkötött, „24 órás központi ügyelet kialakítása Oroszlány településen a meglévő központi 

ügyeleti szerződés által le nem fedett időszakban (munkanapokon 08-tól 16 óráig) történő 

szolgáltatásnyújtással” tárgyú szerződés VII.4. pontját az alábbiak szerint módosítja:  

„VII.4. Oroszlány Város Önkormányzata a járásban lévő települési önkormányzatokat megkereste 

a központi ügyelethez való csatlakozás és a költségek viselésében való közreműködés érdekében. 

A megkeresetett községi önkormányzatok közül Kömlőd Község Önkormányzata 125/2014. (IX. 

25.) Kt. határozatával döntött a 24 órás központi ügyelethez való csatlakozásról, míg a járásban 

található többi településtől olyan visszajelzés érkezett, hogy a 24 órásra kiterjesztett központi 

ügyelethez nem kívánnak csatlakozni.  

Kömlőd Község Önkormányzatának 125/2014. (IX. 25.) Kt. határozata alapján Felek rögzítik, 

hogy a VII.1. pontban rögzített, 989.000,- Ft/hó összegű díjból Oroszlány Város Önkormányzata 

által fizetendő összeg: 939.000,- Ft/hó, Kömlőd Község Önkormányzata által fizetendő összeg: 

50.000,- Ft/hó, amely összegekről a Szolgáltató a szerződés VII.2. pontjában rögzítettek szerint 

közvetlenül állít ki számlát Oroszlány Város, illetve Kömlőd Község Önkormányzatai nevére.” 

2. Felhatalmazza Lazók Zoltán polgármestert az 1. pont szerinti szerződésmódosítás aláírására. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2014. december 3. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. Zágonyi Éva jegyző 

 

 

15. NAPIRENDI PONT: Nemzetiségi önkormányzatokkal megkötendő együttműködési 

megállapodás felülvizsgálata 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Kormosné dr. Kovács Katalin aljegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, hogy a nemzetiségek jogairól szóló törvényben foglaltaknak 

megfelelően szükséges felülvizsgálni Oroszlány Város Önkormányzatának a Szlovák és a Roma 

Nemzetiségi Önkormányzatokkal megkötött szerződéseit. A szerződések tervezeteit az előterjesztés 

mellékletei szerint terjesztette elő. A tervezetek a jogszabályból eredő kiegészítéseken túli érdemi 

módosításokat nem tartalmaznak. 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a határozati javaslat 

elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

185/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

Oroszlány Város Önkormányzata és az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat, 

valamint az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat együttműködési megállapodásának 

jóváhagyásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1. Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzattal kötendő együttműködési megállapodást az 

előterjesztés 1. számú melléklete szerinti tartalommal elfogadja, és felhatalmazza a polgármestert a 

megállapodás aláírására. 
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2. Az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzattal kötendő együttműködési megállapodást az 

előterjesztés 2. számú melléklete szerinti tartalommal elfogadja, és felhatalmazza a polgármestert a 

megállapodás aláírására. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2014. november 29. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Zágonyi Éva jegyző 

 

 

16. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató Oroszlány város helyi autóbusz közlekedésének 2014. évi 

várható eredményéről, javaslat a 2015. január 1-jétől érvényes 

menetrendre és a tarifák mértékére 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Gerenday Zsuzsanna osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy a helyi menetrend szerinti személyszállítást 2020. 

december 31-ig megkötött szerződés szerint a Vértes Volán látja el. A szerződés alapján a szolgáltató 

évente tájékoztat a szolgáltatás ellátásáról és javaslatot tesz a helyi közösségi közlekedési tarifák 

mértékére. A Volán a tájékoztatót elkészítette, amelyet az előterjesztés mellékleteként terjesztett elő. 

Javasolta, hogy a Képviselő-testület a közlekedés működtetésére 21.480.000.- Ft összegű anyagi 

fedezetet biztosítson a 2015. évi költségvetésben a menetrend és a viteldíjak változatlanul hagyásával. 

Ezen fedezet tartalmazza a jelenlegi két autóbuszjárat három járatra való emelését. 

 

Sólyom Jöran képviselő jelezte, hogy a bizottsági ülésen felvetődött, hogy amennyiben az ipari parki 

cégeknél megváltozik a munkarend, akkor megvizsgálják a szerződés további működését. Elmondta 

továbbá, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság megtárgyalta az előterjesztést, és azt 

egyhangúlag elfogadásra javasolta a Képviselő-testület számára. 
 

Papp Péter képviselőnek technikai hozzáfűznivalója volt. A határozati javaslatban az szerepel, hogy a 

helyi közlekedés biztosítására anyagi fedezetet biztosítanak a 2015. évi költségvetés elkészítésekor. A 

szociális célú tűzifával kapcsolatos előterjesztés határozati javaslatában az szerepelt – véleménye 

szerint nem túlzottan egyértelműen - , hogy a 2015. évi költségvetés szociális célú tűzifa előirányzata 

terhére biztosítja az összeget. Elmondta, hogy még 2015. évi költségvetési tervezet sincs. Ezért 

véleménye szerint a jelen előterjesztéshez tartozó határozati javaslatban szerepel a helyes 

megfogalmazás. A tűzifánál a határozati javaslat nem jó.  
 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, hogy azt a határozati javaslatot már elfogadták. 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a határozati javaslat 

elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

186/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

a Vértes Volán Zrt. Oroszlány Város helyi autóbusz közlekedésének 2014. évi várható 

eredményéről, Oroszlány város helyi autóbusz közlekedésének 2015. évi támogatásáról,  

és a 2015. január 1-jétől érvényes menetrendről, tarifákról  

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1. Elfogadja a Vértes Volán Zrt. tájékoztatóját Oroszlány Város helyi autóbusz közlekedésének 

2014. évi várható eredményéről.  

2. Egyetért azzal, hogy 2014. november 17-étől a Vértes Volán Zrt. bővíti a férőhely-kapacitást a 

járatokon oly módon, hogy az eddigi két csuklós autóbusz helyett három csuklós autóbusszal 

végzi a feladatot. 

3. A helyi közösségi közlekedés működtetésére 21.480 E Ft összegű anyagi fedezetet biztosít a 

2015. évi költségvetésében a menetrend és a viteldíjak változatlanul hagyásával. 
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4. Felkéri a Vértes Volán Zrt.-t, hogy végezzen utasfelmérést az Ipari Parki járatokon, és – a 

márciusi beszámoló megküldésével egyidejűleg – tegyen javaslatot a járatok útvonalának 

optimalizálására. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: azonnal 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Zágonyi Éva jegyző 

 

 

17. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató Oroszlány város 2013. évi környezeti állapotáról 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Bartalus László osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester ismertette, hogy a környezet védelmének általános szabályairól szóló 

törvényben foglaltak szerint a települési önkormányzat a környezet védelme érdekében elemzi, 

értékeli a környezet állapotát illetékességi területén és arról szükség szerint, de legalább évente 

egyszer tájékoztatja a lakosságot. A tájékoztató részletesen tartalmazza a települési környezet 

tisztasága, a hulladékgazdálkodás, az ivóvízellátás és ivóvízminőség, a szennyvízelvezetés, a 

levegőtisztaság, a parlagfű helyzet és a zajvédelem helyzetét és adatait. 

 

Sólyom Jöran képviselő elmondta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

megtárgyalta az előterjesztést, és azt egyhangúlag elfogadásra javasolta a Képviselő-testület számára. 

Az előterjesztés elég komoly dolgokról szól, ezért a bizottság a jövő évben ezt az anyagot komolyan 

szeretné elemezni, és várhatóan több témában intézkedést, illetve kezdeményezést fognak tenni. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

187/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

Oroszlány város 2013. évi környezeti állapotáról 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja Oroszlány város 2013. évi 

környezeti állapotáról szóló tájékoztatót. 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2014. november 29. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Zágonyi Éva jegyző 

 

 

18. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság 

elmúlt egy évben végzett munkájáról 

 

Előadó: Papp Péter, a köztestület elnöke 

 

Szabó Imre tűzoltóparancsnok elmondta, hogy kérdésként felmerült, hogy miért ilyen sok az 

ellenőrzések száma a tűzoltóságon. Megnyugtatásul jelezte, hogy a katasztrófavédelem szerveinél az 

ellenőrzések száma mindenhol ennyire magas, ez biztosítja a tűzoltóságok működésének megfelelő 

szakmai színvonalát. Megköszönte az Önkormányzat és a Képviselő-testület erre az évre biztosított 

költségvetését, valamint a 2,5 M Ft-os kiegészítést, amiből ruházati anyagokat vásároltak. Sajnos az 

utóbbi években nem jelentek meg pályázatok felszerelések fejlesztésére. A továbbiakban is 

rászorulnak majd az Önkormányzat segítségére, ezért már most kérte a képviselőket, hogy a jövő év 

során, ha lehetőség van rá, akkor támogassák a tűzoltószertár felújítását, illetve a korábbi években is 

felmerült, hogy a tartalékszerüket le kellene cserélni, mert technikai színvonala nem megfelelő, hosszú 

távon már nem tudnak vele számolni. Ismét megköszönte az Önkormányzat és a város támogatását. 
 
 



 

24 

 

Papp Péter képviselő mint a köztestület elnöke megköszönte a Képviselő-testületnek az egyhangú 

támogatást, amit évek óta biztosít az önkormányzati tűzoltóságnak. Ez a támogatás országosan az 

egyik legmagasabb önkormányzati támogatás, ami ilyen jellegű tűzoltóságokat illet. Emellé társul az, 

hogy tűzoltóik olyan magas szakmai színvonalú munkát végeznek, ami országosan elismert. A megyei 

sorozatos ellenőrzések is azt mutatják, hogy apróbb hiányosságokon kívül mást nem találnak. 

Vonulási időben el tudják érni azt a gyorsaságot, szakmai szintet, mint a hivatásos tűzoltók. A 

köztestület elnökeként a polgármester úrral egyetértenek abban, hogy nagyon szoros gazdálkodást 

folytató intézményről van szó, ugyanakkor a tűzoltóság hozzáteszi a bevételekhez a magáét, és sok 

vállalkozói tevékenységet végez ahhoz, hogy a költségvetése egyensúlyban legyen.  
 

Orbán Ferenc képviselő elmondta, hogy a Népekbarátsága úti játszótérhez és az eredeti tervek 

szerinti parkolókhoz is építettek egy bekötő utat, amelyet sokan kritizáltak. Kérdése az volt, hogy 

tűzvédelmi szempontból a tűzoltóság hogyan értékeli az elkészült út hasznosságát. 
 

Szabó Imre tűzoltóparancsnok elmondta, hogy kb. 3 évvel ezelőtt a Városfejlesztési és 

Környezetvédelmi Bizottsággal volt egyeztetés, melynek során az volt a feladatuk, hogy felmérjék a 

város tűzvédelmi helyzetét. Ebbe a tűzoltó utak, a tűzcsapok elhelyezkedése, illetve az útban lévő fák 

kivágásának felmérése tartozott bele. Ennek során megállapították, hogy a Tóparti úti 10 emeletesek 

környezetében nem túl szerencsés a tűzoltás lehetősége, vannak hiányosságok. Az Orbán Ferenc 

képviselő úr által említett bekötő út mindenképpen segíti a tűzoltójárművek elhelyezkedését, ha ott 

ilyesmire volna szükség. Tehát ebből a szempontból mindenképpen pozitívan értékelte ezt a 

lehetőséget. 
 

Orbán Ferenc képviselő módosító javaslatként javasolta, hogy köszönjék meg a határozati 

javaslatban a tűzoltók munkáját. 
 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy ő is hasonló javaslat megtételére készült. Javasolta, hogy 

a határozati javaslatot a Képviselő-testület a következő kiegészítéssel fogadja el: „Oroszlány Város 

Önkormányzatának Képviselő-testülete köszönetét fejezi ki az Oroszlányi Önkormányzati Tűzoltó-

parancsnokság dolgozóinak, a parancsnokság munkájában részt vevőknek áldozatos munkájukért.” 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a módosító javaslat 

elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta a módosító javaslatot, és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

188/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

módosító javaslatról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-

parancsnokság elmúlt egy évben végzett munkájáról szóló tájékoztatóról szóló határozati javaslatot az 

alábbi 2. ponttal egészíti ki: „Köszönetét fejezi ki az Oroszlányi Önkormányzati Tűzoltó-

parancsnokság dolgozóinak, a parancsnokság munkájában részt vevőknek áldozatos munkájukért”. 

 
Felelős: Lazók Zoltán polgármester 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a megküldött előterjesztés határozati javaslatáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

189/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság elmúlt egy évben végzett munkájáról szóló 

tájékoztatóról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1. Az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság elmúlt egy évben végzett munkájáról adott 

tájékoztatást az előterjesztésnek megfelelően elfogadja.  

2. Köszönetét fejezi ki az Oroszlányi Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság dolgozóinak, a 

parancsnokság munkájában részt vevőknek áldozatos munkájukért. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: azonnal 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Zágonyi Éva jegyző 

 

 

19. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató az Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület 2014. évi 

munkájáról 

 

Előadó: Gánics József, az egyesület elnöke 

 

Gánics József, az egyesület elnöke kiegészítésképpen elmondta, hogy a beszámoló korábban készült 

el, ezért a halottak napi események még nem szerepelnek benne. Jónak tartotta a megállni tilos tábla 

kihelyezését a temető felé az út mindkét oldalára. Javasolta, hogy ezt a megállni tilos táblát véglegesen 

helyezzék ki. Már csak azért is, mert az emberek nem szokták meg, hogy ott van a tábla és 

csodálkoznak, hogy csak azon a pár napon nem szabad megállni az érintett útszakaszon megállni. 

Amúgy is kicsi az áteresztő képessége annak az útszakasznak, tehát nem szerencsés, hogyha ott megáll 

egyetlenegy autó is.  

Megköszönte az előző Képviselő-testület támogatását. A kapott anyagi hozzájárulásból beszereztek 

egy nagyértékű hőkamerát. Szeretnének ebben az évben még egy nagyobb beszerzést végrehajtani, 

mégpedig egy defiblilátort szeretnének vásárolni, amelyet a rendőrség épületében szeretnének 

elhelyezni. 
 

Papp Péter képviselő javasolta, hogy a határozati javaslatban a polgárőr egyesület tagjainak is 

fejezzék ki köszönetüket  

 

Lazók Zoltán polgármester javasolta, hogy a határozati javaslatot a Képviselő-testület a következő 

kiegészítéssel fogadja el: „Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete köszönetét fejezi 

ki az Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület munkájában részt vevőknek az egyesületben végzett 

áldozatos munkájukért.” 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a módosító javaslat 

elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta a módosító javaslatot, és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

190/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

módosító javaslatról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület 

2014. évben végzett munkájáról szóló tájékoztatóról szóló határozati javaslatot az alábbi 2. ponttal 

egészíti ki: „Köszönetét fejezi ki az Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület munkájában részt 

vevőknek az egyesületben végzett áldozatos munkájukért.” 

 

Felelős: Lazók Zoltán polgármester 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a megküldött előterjesztés határozati javaslatáról. 
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A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

191/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

az Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület 2014.  évben végzett munkájáról szóló tájékoztatóról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1. Az Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület elmúlt egy évben végzett munkájáról adott 

tájékoztatást az előterjesztésnek megfelelően elfogadja.  

2. Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete köszönetét fejezi ki az Oroszlány Város 

Polgárőrsége Egyesület munkájában részt vevőknek az egyesületben végzett áldozatos 

munkájukért. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: azonnal 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Zágonyi Éva jegyző 

 

 

20. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, a hozott 

döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

Előkészítő: Kormosné dr. Kovács Katalin aljegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy az előterjesztésben 31. pontban számolt be a két ülés 

között történt fontosabb eseményekről. A határozati javaslatban a hivatali gépjárműhasználat 

kilométer-mennyiségének meghatározására, a KDVHÖT-be történő delegálásra, a Szociális Szolgálat 

utóellenőrzésének tervbe vételére, a Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola igazgatójának, Domina 

József úrnak intézményvezetői kinevezésének meghosszabbítására, és a távhővezeték 

rekonstrukciójára a korábbi polgármester úr által a K&H Bankkal szabálytalanul megkötött áfa 

hitelszerződés tudomásul vételére tett javaslatot. 

 

Papp Péter képviselő elmondta, hogy a határozati javaslat 2. pontja évi 36 ezer km nagyságú hivatali 

gépjármű használatot határoz meg. Módosító javaslatában javasolta kiegészíteni ezt a pontot azzal, 

hogy „Indokolt esetben a meghatározott kilométer-maximum túlléphető a Képviselő-testület utólagos 

tájékoztatása mellett. 
 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak Papp Péter módosító javaslatának elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 9 igen, 1 nem 

szavazattal és 2 tartózkodással elfogadta a módosító javaslatot, és meghozta a következő 

határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

192/2014. (XI.25.) Kt. határozata 

módosító javaslatról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja azon módosító javaslatot, hogy  

az előterjesztés határozati javaslatának 2. pontja egészüljön ki az alábbi mondattal: 2. ...”Indokolt 

esetben a meghatározott kilométer-maximum túlléphető a Képviselő-testület utólagos tájékoztatása 

mellett.” 

 

Felelős: Lazók Zoltán polgármester 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a határozati javaslat elfogadásáról. 
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A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 11 igen szavazattal 

és 1 tartózkodással elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő 

határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

193/2014. (XI.25.) Kt. határozata  

a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatóról, a hozott döntésekről, a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1. Elfogadja a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatót és a jelentést a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról. 

2. 2014. október 21. napjától kezdődően a polgármester részére Skoda 3T típusú 

gépjárműhasználat céljából évi 36.000 km nagyságú hivatali gépjárműhasználatot határoz meg. 

Indokolt esetben a meghatározott kilométer-maximum túlléphető a Képviselő-testület utólagos 

tájékoztatása mellett. 

3. A Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsába 

tagként Rajnai Gábor alpolgármestert, Rajnai Gábor alpolgármester akadályoztatása esetére 

Németh Gábor alpolgármestert delegálja. 

4. A 2015. évi Belső Ellenőrzési Tervébe felveszi az Önkormányzati Szociális Szolgálat 

utóellenőrzését. 

5. Egyetért az oroszlányi Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola jelenlegi igazgatójának, 

Domina Józsefnek további öt évre történő intézményvezetői kinevezésével. 

6. Tudomásul veszi, hogy az Oroszlányi Szolgáltató Zrt. „Az oroszlányi erőmű és városi hőfogadó 

közötti távhővezeték rekonstrukciója” érdekében 160 millió forint összegű ÁFA hitelkeret 

biztosítására a K&H Bankkal hitelszerződést kötött. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: azonnal 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Zágonyi Éva jegyző 

 

 

21. NAPIRENDI PONT: Kérdés, interpelláció 

 

Torma Lajos képviselő elmondta, hogy a városi Malom-tó zsilip és kajakház közötti szakaszán 

nehezen tudnak átkelni az esős időszakban, amikor túlfolyik a tó medre. Többen közlekednek arra a 

kiskertekhez, de annak is problémát jelent ez, aki a városi tavakat járja körbe. Kérte, hogy a problémát 

a gyalogos átjáró kiemelésével rövid időn belül oldják meg. 
 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy megvizsgálják a felvetést, és ha ennek van költségvetési 

lehetősége, akkor ezt a kérést viszonylag gyorsan lehet teljesíteni. 
 

Gyuga Mihály képviselő véleménye szerint a felvetés jogos. A FIDESZ-KDNP választási 

programjában benne volt, hogy ezen a túlfolyón szeretnének egy gyalogos hidat megvalósítani, és 

konszenzus alakult ki ebben a kérdésben. Kérte a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

elnökét, hogy a következő évben a beruházások tervezésekor erre kiemelten figyeljenek. 

 

Lazók Zoltán polgármester megköszönte az ülésen megjelentek, és az ülést figyelemmel kísérő 

érdeklődők figyelmét. A nyilvános ülést 18 óra 28 perckor bezárta. 

 

k.m.f. 

 

 

 

 

 

 dr. Zágonyi Éva Lazók Zoltán 

 jegyző polgármester 


